توصيف المقررات			
عدد الوحدات	عنوان المقــرر	رمز ورقم المقرر	
۲	التدريس لتنمية الإبداع	۱۱۶ نهج	

التكنولوجيا الحديثة، النمو الاقتصادي، والتقدم العلمي هو نتيجة للابداع الانساني، لذلك رعاية الإبداع مهم في جميع أنحاء العالم. تشجيع الطلاب على التفكير و التعامل بابداع هو السمة المميزة الرئيسية للتعلم الفعال الذي تم التأكيد عليه من قبل العديد من الخبراء في مجال التعليم. بالاضافة الى ذلك فإن الرسالة الأساسية لبرامج إعداد المعلم في الجامعات المتميزة عالميا هي إعداد القادة في مجال التعليم، توسيع وتعميق مفهوم التدريس باعتباره العملية الأساسية للتنمية البشرية، ومساعدة أفراد المجتمع على القيام بالمسؤوليات التعليمية والاستجابة للتحديات المحتملة بشكل فعال. هذا المقرر مبني على هذه الخطوط العريضة بهدف مساعدة المعلمين لتنمية اتجاهاتهم، معارفهم، مهاراتهم المتعلقة برعاية الإبداع لجميع الطلاب في الفصول الدراسية العامة. الأهداف التعليمية لهذه المقرر تشمل ما يلي:

- دراسة أسس للتدريس و تبني مبادئ للتعلم و التعليم على أساس علم النفس الإيجابي و تطبيقاته التربوية.

- فهم الفلسفات، النظريات، وتعريفات الإبداع.
- إدراك الإبداع باعتباره نمو بشري نحو تحقيق الذات.
- دراسة الفلسفات، النظريات، والنماذج التي تشكل الأساس لتنمية مهارات الإبداع في الفصول الدراسية العادية العامة.
- تحليل واستخلاص التطبيقات من البحوث و الدراسات المتعلقة بقدرات الطلاب الابداعية و تنمية الابداع في المدرسة.
- مناقشة الحالات والظروف التي يمكن تطبيق ما تم تعلمه في تعزيز الإبداع في الفصول الدراسية العامة

<b>Course Code</b>	Course Title	Credits
614 Cur	Teaching for Nurturing Creativity	2

New technology, business, and scientific advancements are based on creativity, so nurturing creativity is important worldwide. Encouraging students to think and act creatively is a major hallmark of effective learning that is promoted by experts in education. As such, the primary mission of highly ranked teacher education programs is to prepare leaders in education, expand and deepen understanding of education as a fundamental endeavor for human development, and help societies define and respond to educational responsibilities and challenges. This course is built around these themes for the purpose of helping teachers develop positive attitudes, knowledge, and skills related to nurturing creativity for all students in general classrooms. Educational goals for this course include:

- building foundations of teaching and adopting principles of leaning based on positive psychology and its implications in education.
  - Understanding theories, philosophies, and definitions of creativity.
  - Understanding creativity as human development toward self-actualization.
- Understanding theories, philosophies, and models that form the foundation for developing creativity skills in the general/regular classroom.
- Analyzing and synthesizing research related to creativity development and student creativity.
- Reflecting on situations in which knowledge that is gained can be applied for fostering creativity in general education classrooms.